
P r o t o k ó ł    N r  XXX/09 
z obrad XXX sesji Rady Miasta Hajnówka, 
która odbyła się 27 października  2009  r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka  
przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 17.30 

Stan osobowy Rady-21 
Obecnych – 19 

Nieobecny usprawiedliwiony – 2/ Eugeniusz Bołtromiuk ,  
Wiktor Sacharczuk / 

Radni obecni na sesji : 
1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  
3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. ANDRZEJ POPOW 
10. RYSZARD SOKOŁOWSKI 
11. WIESŁAW RAKOWICZ 
12. GRZEGORZ  SUREL 
13. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
14. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
15. GRZEGORZ  TOMASZUK 
16. WIKTOR DZIK 
17. MIKOŁAJ SZAREJKO 
18. EUGENIUSZ SACZKO 
19. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
 Nieobecny usprawiedliwiony 
1. WIKTOR  SACHARCZUK 
2. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz 

Miasta Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik  , Sekretarz Gminy 
Jarosław Grygoruk , radca prawny – Eugenia Ostapczuk , pracownicy 
Urzędu Miasta Hajnówka  , Jan Chomczuk – Dyrektor Biura Euroregionu 
Puszcza Białowieska , Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności 
załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków 
zawodowych i mieszkańców.        



                                                                                  
Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych 
stwierdził , iż w sesji uczestniczy 19 radnych co stanowi quorum by obrady 
były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w statutowym 
terminie. Przewodniczący Rady zaproponował zmianę porządku obrad 
polegająca na wprowadzeniu punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie 
udzielenia  pomocy finansowej / dla Powiatu Hajnowskiego z 
przeznaczeniem na wsparcie bieżącej działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Hajnówce / i zmianie  punktu 9 poprzez  zmiany polegające 
na  wprowadzeniu podpunktów po a,b,c jak niżej : 
9 d- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy  finansowej / Gminie 
Miejskiej Hajnówka  z przeznaczeniem na realizację zadania „ Przebudowa  
drogi gminnej Dubicze Osoczne – Chytra- Hajnówka „ , która na odcinku 
1916 m położona jest w granicach administracyjnych miasta / , 
9e -  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy  finansowej // dla 
Powiatu Hajnowskiego z przeznaczeniem na wsparcie bieżącej działalności 
Warsztatu Terapii Zaj ęciowej w Hajnówce /,  
9 f - podjęcie uchwały zmian w budżecie miasta na 2009 r.,  
9 g - podjęcie uchwały zabezpieczenia w formie „weksla in blanco” , 
9 h – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w 
użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną 
własnością lokalu mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę . 
Za wprowadzeniem nowego projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej głosowało 18 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie 
było , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Za zmianą w obrębie punktu 9  głosowało 18 radnych , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Porządek obrad po zmianach radni przyjęli jednogłośnie / 18 głosów za , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 18 
radnych /. 
P o r z ą d e k   o b r a d . 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 12.08.2009 

r.- 12.10. 2009 r. 
6. Informacja o działalności Stowarzyszenia Samorządów Euroregionu Puszcza 



Białowieska. 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie miejskiej 

Hajnówka w roku szkolnym 2008/2009 (Aktualny stan oświaty w mieście z 
uwzględnieniem  informacji o wynikach sprawdzianów po szkole podstawowej  
i egzaminów gimnazjalnych oraz informacja o laureatach  konkursów  
przedmiotowych). 

8. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych za 2008 r. 
9. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości , 
 B/ określenia od środków transportowych, 
 C/ uchylająca uchwalę w sprawie opłaty od posiadania psów , 
 D/ udzielenia pomocy  finansowej , 
 E/ udzielenia pomocy  finansowej , 
 F/ zmian w budżecie miasta na 2009 r., 
 G/ zabezpieczenia w formie „weksla in blanco” , 
 H/ wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste 
ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną własnością lokalu 
mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę . 

10. Wolne wnioski, zapytania . 
11. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
12. Zamknięcie obrad . 

 
 Do punktu 3 porządku obrad 

Protokół z obrad  XXIX sesji Rady Miasta Hajnówka radni przyj ęli jednogłośnie / 
18 głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział 
wzięło 18 radnych /. 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelacje zgłosiły : 
Radna Grażyna Dymińska – zgłosili się do mnie wyborcy z istotnym dla nich 
problem . Problem zna Burmistrz Miasta i Przewodniczący Rady . Mieszkańcy 
proszą o podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia bonifikaty na wykup gruntu przez 
spółdzielnie , która te grunty dziś ma w użytkowaniu wieczystym . Mieszkańcy chcą 
skorzystać z przysługujących im praw i uzyskać prawo własności gruntów jako część 
integralną  z ich lokalem . Zwracam uwagę , że do końca roku są korzystne warunki 
uwłaszczenia mieszkań. Zainteresowani wnioskują, żeby udzielić im bonifikaty przy 
zakupie gruntu tak, jak to robi się w innych miastach, gdzie wysokość bonifikaty 
wynosi 99%. Przypomnę ,że na przedmiotowej działce o której  wykup zabiegają 
lokatorzy został wzniesiony budynek dla osób wcześniej wysiedlonych z 
tzw”czworaków”. W zwi ązku z powyższym zwracam się z prośbą by na kolejną sesje 
przygotować projekt uchwały w tej sprawie . 
Radna Alicja Chaniło - wnoszę o ujęcie  w planach na rok 2010 rozbudowę Szkoły 
Podstawowej Nr 3 w Hajnówce ze względu na prawidłowy przebieg nauczania . 



Warunki lokalowe nie są odpowiednie i istnieje potrzeba budowy sali         
gimnastycznej , stołówki oraz sal klas I-III dostosowanych do założeń reformy 
oświaty – załącznik nr 3. 

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 12.08.2009 r.- 
12.10. 2009 r. – załącznik nr 4. 
Radny Wiesław Rakowicz - widać duży ruch przy budowie ulic , rok temu 
zwracałem uwagę na dostawców materiałów budowlanych tzn. krawężników , które 
się już rozsypują .  Dobrze by było by osoby odpowiedzialne zajęły się tematem . 
Radny Wiktor Dzik – opracowano dokumentację na rok przyszły , jakie są zadania 
odnośnie robot drogowych jak to się ma do wniosków komisji infrastruktury. 
Burmistrz Anatol Ochryciuk - przyjmuj ę zgłoszone uwagi.  
Radni informacje przyj ęli jednogłośnie / 19 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych /. 

 Do punktu 6 porządku obrad 
Informacja o działalności Stowarzyszenia Samorządów Euroregionu Puszcza 
Białowieska- załącznik nr 5. 
Radni przyjęli informacje do wiadomości . 

 Do punktu 7 porządku obrad 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie miejskiej Hajnówka w 
roku szkolnym 2008/2009 (Aktualny stan oświaty w mieście z uwzględnieniem  
informacji o wynikach sprawdzianów po szkole podstawowej  i egzaminów 
gimnazjalnych oraz informacja o laureatach  konkursów  przedmiotowych). - 
załącznik nr 6. 
Radna Grażyna Dymińska – radni otrzymali obszerny materiał i jakie wnioski z 
tego wynikają , czy jest idealnie czy coś należy poprawić , co w ślad za tym ? 
Radny Bogusław Łabędzki – moje pytanie zrodziło się w trakcie kontroli gospodarki 
finansowej w zespole szkół nr 2 a mianowicie w grudniu może zabraknąć pieniędzy 
na wypłaty nauczycielom tej placówki . Podobno odnowienia elewacji wcześniej 
doczeka się budynek  Zespołu Szkól Nr 3 niż w Zespołu Szkół  Nr 2 który wygląda 
fatalnie. 
Burmistrz Miasta -odbędziemy spotkania z dyrektorami – to oni powinni wyciągać 
wnioski i podejmować właściwe działania. Nie ma powodu do obaw, że zabraknie 
pieniędzy na wypłaty. Szkoła na „Mazurach” była budowana bardzo oszczędnie, ma 
najcieńsze ściany i jest najzimniejsza. W Zespole Szkół nr 2 została wykonana 
termomodernizacja sali gimnastycznej. 

 Do punktu 8 porządku obrad 
Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych za 2008 r. - załącznik nr 7 i - 
załącznik nr 8. 
Przewodniczący Rady Miasta Pan  Leonard Kulwanowski i Burmistrz Miasta Pan 
Anatol Ochryciuk złożyli informacje w sprawie oświadczeń majątkowych radnych , 
kierowników referatów urzędu i podległych jednostek gminnych . 
 



 Do punktu 9 porządku obrad  
 A/ Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 
Radny Wiesław Rakowicz - wnioskuję, żeby w przyszłości przed głosowaniem 
dysponować informacją, jakie skutki niosłaby rezygnacja z podwyższenia 
podatków. 
Radny Bogusław Łabędzki - wnioskuję, żeby przedsiębiorcy branży medycznej 
płacili takie same podatki jak inne podmioty, które prowadzą działalność 
gospodarcza . Wnioskuję  by wysokość podatku dot. branży medycznej 
przeliczono o stopień inflacji tak jak innym podatnikom gdy ż  chodzi mi o 
równość traktowania podatników. 
Radny Grzegorz Tomaszuk - jest działalność medyczna komercyjna, ale w 
przypadku szpitala jest to działalność publiczna, nie nastawiona na zysk. 
Radny Grzegorz Surel - jestem za tym, żeby nie podwyższać podatków we 
wszystkich pozycjach , stawki są tak wysokie jak w Warszawie a u nas żyje się 
inaczej. 
Za wnioskiem zgłoszonym  przez radnego Łabędzkiego głosowało 5 radnych, 
przeciw głosowało 12, 1 radny wstrzymał się od głosu , wniosek upadł . W 
głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Projekt uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości radni przyj ęli przy  11 głosach za,  4 glosach przeciwnych i 3 
wstrzymujących się . W głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Uchwała Nr XXX/ 171 /09  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości – załącznik nr 9. 

 B/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni przy 15 głosach za , 3 
glosach przeciw  i braku głosów wstrzymujących przyjęli projekt uchwały w 
sprawie określenia od środków transportowych. W glosowaniu udział wzięło 18 
radnych . 
Uchwała Nr XXX/ 172 /09  w sprawie określenia od środków transportowych,–
załącznik nr 10 

 C/ Projekt uchylającej uchwalę w sprawie opłaty od posiadania psów  Komisja 
Infrastruktury Komunalnej i Samorz ądu oraz Komisja Spraw Społecznych 
zaopiniowały negatywnie . Komisja Polityki Gospodarczej przedmiotowy projekt 
uchwały zaopiniowała pozytywnie . 
Radny Wiesław Rakowicz - namawiam do głosowania za uchyleniem uchwały. 
Sprawdźmy przez rok, jak to zafunkcjonuje. 
Radny Wiktor Dzik - nie chodzi o pieniądze, a o zaprowadzenie porządku w 
mieście. 
Radny Bogusław Łabędzki - moim zdaniem proponuje się uchylenie uchwały, 
ponieważ urzędnicy nie radzą sobie ze ściąganiem opłat. 
Radny Andrzej Popow - jest coraz więcej przypadków pogryzienia przez psy, 
należy wprowadzić chipowanie. 
Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały – za 



projektem głosowało 5 radnych , przeciw 9 , 4 radnych wstrzymało się od 
głosowania , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . Projekt nie został przyjęty . 

 D/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni przy 17 głosach za , 0 
głosach przeciw 1 glosie wstrzymującym przyjęli projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy  finansowej , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Uchwała Nr XXX/ 173 /09  w sprawie udzielenia pomocy  finansowej ,– załącznik 
nr 11. 

 E/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni przy 17 głosach za , 0 
głosach przeciw 1 głosie wstrzymującym przyjęli projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy  finansowej , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
udzielenia pomocy  finansowej 
Uchwała Nr XXX/ 174 /09  w sprawie udzielenia pomocy  finansowej – załącznik 
nr 12. 

 F/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni przy 15 głosach za , 0 
głosach przeciw 3 głosach wstrzymującym przyjęli projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta na 2009 r., w głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Uchwała Nr XXX/ 175 /09  w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 r. -
załącznik nr 13. 

 G/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni  jednogłośnie podjęli 
projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia w formie „weksla in blanco” , w 
głosowaniu udział wzięło 18 radnych / za głosowało – 18 radnych , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było / 
Uchwała Nr XXX/ 176 /09  w sprawie zabezpieczeni w formie „weksla in blanco” 
załącznik nr 14. 

 H/ Po pozytywnych opiniach komisji Rady Miasta radni   przy 15 głosach za , 2  
przeciw i 1 głosie wstrzymującym radni przyj ęli projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
i od pierwszej opłaty za oddanie w użytkowanie wieczyste ułamkowej części 
gruntu związanego z nabywaną własnością lokalu mieszkalnego przez 
dotychczasowego najemcę . W głosowaniu udział wzięło 18 radnych . 
Uchwała Nr XXX/ 177 /09  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego i od pierwszej opłaty za oddanie w 
użytkowanie wieczyste ułamkowej części gruntu związanego z nabywaną 
własnością lokalu mieszkalnego przez dotychczasowego najemcę załącznik nr 15. 

 Do punktu 10 porządku obrad 
Wolne wnioski, zapytania zgłosili :  

Radna Alicja Chaniło - Składam wniosek o wyznaczenie przejścia dla pieszych 
przy   ul. Piłsudskiego przy skrzyżowaniu ulic Kochanowskiego , kolejowej , 
Piłsudskiego / w pobliżu znajduje się kiosk spożywczy , z którego korzystają 
okoliczni mieszkańcy oraz wnioskuje  o interwencję w Dyrekcji Zakładu 
Komunikacji Miejskiej w Hajnówce w sprawie wydłużenia godzin kursowania 
autobusów miejskich linii nr 1 w soboty i dni świąteczne , ze względu na potrzeby 
mieszkańców  dzielnicy Judzianka i przyległych ulic , którzy w godzinach 



popołudniowych nie mogą dojechać do centrum i z powrotem . – załącznik nr 16. 
Ponadto w lasku przy ul. Warszawskiej zdemontowano huśtawki, dzieci nie mają 
gdzie się bawić. Mieszkańcy segregujący odpady powinni ponosić mniejsze opłaty. 
Radny Ryszard Sokołowski - na Judziance widziałem przewrócony znak przystanku 
autobusowego. Przypominam o chodniku w ul. Kosidłów. 
Radny Bogusław  Łabędzki – chciałbym przypomnieć , że w miesiącu czerwcu 
uchwaliliśmy statut parku wodnego  i po dyskusji podjęto uchwałę , że Burmistrz 
powoła dyrektora a dziś został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora Parku 
Wodnego– co było powodem zmiany decyzji? Na niektóre stanowiska też ogłoszono 
konkursy – dlaczego? Chciałbym zwrócić uwagę na nieroztropną wypowiedź 
Burmistrza w sprawie  przyszłego dyrektora , który stwierdził , że stawia na Pana 
Chilimoniuka . Chciałbym także zwrócić uwagę na przyznaną niezgodnie z 
przepisami nagrodę w Dniu Edukacji Narodowej  , która nie spełnia wymaganych 
kryteriów i w zwi ązku z tym budzi kontrowersje – chodzi o Panią Alin ę Pytel która 
pełni funkcj ę  przewodniczącej ZNP. Pani ta nie jest osobą czynnie pracującą w 
zawodzie nauczycielskim. 
Radny Wiesław Rakowicz - należy zadbać o mogiłę na Międzytorach. 
Radna Wiera Masajło - na przystanku przy Kościele Baptystów powinna zostać 
ustawiona wiata. Niekorzystnie wyglądają żubry przy rondzie.  
Radny Wiktor Dzik - należy naprawić chodnik pod wiaduktem, płyty żelbetonowe 
obluzowały się. Przy garażach trzeba ustawić pojemniki na śmieci. Przy ul. 
Nowowarszawskiej w zatokach od strony bloków wskazane jest namalowanie linii 
wyznaczających stanowiska postojowe. 
Radna Jolanta Kulpa-Krzycka - niebezpieczna dziura pojawiła się w ul. Jagiełły. 
Radna Alicja Chaniło - może zwalić się słup przy ul. Sosnowej.   

 Do punktu 11 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania udzielił  Burmistrz Miasta 
Pan Anatol Ochryciuk - uwłaszczenie jest możliwe, wpłynęła uzupełniająca 
dokumentacja ze Spółdzielni Mieszkaniowej  i uruchomili śmy procedurę szacowania 
ceny gruntów. Wysokość bonifikaty będziemy dyskutować. Zgadzam się, że istnieje 
potrzeba rozbudowy Szkoły Podstawowej  nr 3. Fatalna pogoda zwolniła prace 
budowlane w ulicach, później będą budowane chodniki, w tym i w ul. Kosidłów. 
Oznakowanie przejścia wymaga konsultacji z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 
Temat śmieci będzie szeroko dyskutowany przy uruchamianiu Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów. Na te stanowiska obowiązują konkursy. Otwarcie 
Parku Wodnego przewidziane jest na połowę grudnia. Oddelegowanie do pracy w 
ZNP nie odbiera możliwości nagradzania. Sprawa lasku przy Warszawskiej jest 
oczywista. W ubiegłym tygodniu przejęliśmy od PKP działkę na Międzytorzach, 
zapewne przekażemy ją parafii. Służby komunalne zajmą się mogiłą przed świętami. 
Wiata zostanie ustawiona. Firma zapewniała, że wymieni makiety żubrów, 
dotychczas tego nie zrobiła. Chodnik pod wiaduktem sprawdzimy, pojemniki przy 
garażach zostaną ustawione. Nie sądzę, żeby namalowanie linii poprawiło sytuację. 
Maksbud wykona naprawę ul. Jagiełły.     



 Do punktu 12 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 

 


